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УГОЛОВНО-ПРАВОВЫЕ НОРМЫ О ВРАЧЕБНЫХ УПУЩЕНИЯХ  

В РЕТРОСПЕКТИВЕ 

Лилия ГЫРЛА 

Молдавский государственный университет 
 
Проанализированы уголовно-правовые нормы о врачебных упущениях, содержащиеся в различных памят-

никах права и послужившие предпосылкой развития современного законодательства в области уголовно-право-
вой охраны права на своевременную и компетентную медицинскую помощь. Автором были использованы раз-
личные методы исследования, в том числе историко-правовой, диалектический, а также метод анализа и син-
теза. В результате рассмотрения отдельных источников уголовного права осуществлен сравнительный анализ 
прошлых и действующих ныне уголовно-правовых норм в сфере наказания врачебных упущений. Сформули-
рованы выводы, значимые не только для современной уголовно-правовой доктрины, но и для правопримени-
тельной деятельности. 
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NORMELE JURIDICO-PENALE CU PRIVIRE LA DEFICIENŢELE MEDICALE ÎN RETROSPECTIVĂ 
Scopul prezentului articol constă în analiza normelor juridico-penale cu privire la deficienţele medicale care se con-

ţineau în diverse surse de drept şi care au servit drept precondiţie pentru dezvoltarea legislaţiei contemporane în dome-
niul ocrotirii juridico-penale a dreptului pacientului la asistenţa medicală competentă şi la timp. Autorul a folosit diferite 
metode de cercetare, inclusiv cea istorică, dialectică, de analiză şi sinteză. În urma examinării unor surse de drept penal 
a fost efectuată o analiză comparativă a normelor juridico-penale precedente şi a  celor actuale în sfera criminalizării de-
ficienţelor medicale. Concluziile formulate în urma investigaţiei sunt importante nu doar pentru doctrina juridico-penală 
contemporană, dar şi pentru activitatea organelor de drept. 
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gaţiile profesionale, activitate medicală nepermisă, activitate medicală incorectă, asistenţă medicală, regulă medicală, 
metodă medicală. 

 
CRIMINSL LEGAL NORMS OF MEDICAL DEFICIENCIES IN RETROSPECTIVE 
The purpose of the present article constitutes the analysis of criminal legal norms of medical deficiencies which are 

contained in different sources of law, which had become the precondition of development of the modern legislation in 
the domain of legal protection of the patients’ right to competent and opportune medical assistance. There were applied 
different methods of research: the historical; the dialectical; and the method of analysis and synthesis. Being investiga-
ted a great deal of precedent and modern criminal legal norms there was performed a comparative research of punish-
ment for medical deficiencies. There were obtained several conclusions that are important for the modern penal doctrine 
and empirical activity of the law enforcement authorities. 
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